
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 7. februar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

407 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 407:  

”Ministeren bedes kommentere på, om det er korrekt, at nyere internationale studier 

inden for blodtransfusioner viser, at de eksisterende bakterietestprocesser identifice-

rer langt under 50 pct. - formentlig så lidt som ca. 30 pct. - af bakterierne i blodplade-

komponenter, og at selv relativt små mængder af bakterier er farligere for patienten, 

end hidtil antaget?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet behov for at ind-

hente bidrag fra Styrelsen for Patientsikkerhed. Spørgsmålet forventes endeligt be-

svaret ultimo marts. 
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